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Račune u kojima im je obra-
čunao PDV na zakupnine Dom 
zdravlja poslao je u zadnji čas: 
162 tima u primarnoj zdrav-
stvenoj zaštiti u Varaždinskoj 
županiji su od 1. studenoga  
koncesionari. Njih oko 75 posto 
ordinacije ima u prostorima 
Doma zdravlja, pa s njima 
trebaju potpisati novi ugovor 
o zakupu. Međutim, 40 -ak 
liječnika odbilo je ponuđene 
ugovore, a među njima je i 
mr. sc. Svjetlana Rajković, čija 
se ordinacija  nalazi u Donjoj 
Višnjici.

- Najspornije je pitanje opre-
me, po čemu su naši pacijenti 
diskriminirani. Naime, sve or-
dinacije u prostorima Doma 
zdravlja nisu opremljene apa-
ratom za davanje kisika, bocom 
s kisikom, defibrilatorom i EKG 
aparatom. Riječ je o opremi 
koja znači spas za pacijenta, 
posebice ovdje u Višnjici, jer 
je najbliža hitna pomoć u Ivan-
cu, a do Varaždina je 40-ak 
minuta vožnje. Dom zdravlja 
je kao ustanova, koja nam u 
zakup daje prostore koji su u 
vlasništvu Županije, još prije tri 

godine svima nama trebao osi-
gurati tu opremu – pojašnjava 
mr. Rajković.

Navodi da je to propisano 
Prav ilnikom o minimalnim 
uvjetima u pogledu prostora, 
radnika i medicinsko-tehničke 
opreme za obavljanje zdrav-
stvene djelatnosti iz 2004. 
godine. – Učinjena je velika 
diskriminacija. Dom zdravlja 
je navedenu opremu osigurao 
za ordinacije liječnika koji su 
njihovi zaposlenici, i to iz de-
centraliziranih sredstava. Riječ 
je o novcu iz državnog proraču-

na koji se dostavlja Županiji, pa 
bi trebao biti na dobrobit svih 
pacijenata. Međutim, tim nov-
cem mojim pacijentima, kao i 
pacijentima drugih zakupaca 
nije osigurana nikakva oprema 
– kaže liječnica. Smatra da je 
nužno mijenjati takvu praksu, 
posebice zato što je većina 
dosadašnjih zaposlenika Doma 
zdravlja otišla u koncesionare, 
dakle i oni su postali privatnici. 
– Opremu moraju dobiti sve 
ambulante, što uostalom pro-
pisuje i Zakon  o zdravstvenoj 
zaštiti– zaključila je.

OTKRIVAMO Nove ugovore o zakupu prostora s Domom zdravlja odbilo potpisati 40-ak liječnika primaraca 

„Ne možemo dopustiti diskriminaciju pacijenata“ 

Dom zdravlja nije osigurao EKG uređaje, boce s kisikom...

Kad je prije dva tjedna u 
ordinaciju opće medicine u 
Donjoj Višnjici stigao račun 
za zakupninu, mr. sc. Svjetlana 
Rajković bila je šokirana. Dom 
zdravlja Varaždinske županije 
od nje je zatražio da plati PDV 
na zakupninu, ali ne samo za 
listopad, nego i za razdoblje 
od siječnja do kraja rujna ove 
godine. No isti računi stigli 
su na adrese još 100-tinjak 
„primaraca“, liječnika opće i 
obiteljske prakse, ginekologa 
i stomatologa iz Varaždinske 
županije, čije se ordinacije 
nalaze u prostorima Doma 
zdravlja. U sličnoj situaciji su i 
njihovi kolege zakupci iz cijele 
Hrvatske.

Spornih 2.500 kn
- Ugovorena mjesečna zaku-

pnina iznosi 1.250 kuna, a Dom 
zdravlja nas sada tereti za PDV 
koji su obračunali retrogradno. 
Ne namjeravam platiti PDV za 
listopad, a kamoli za prvih de-
vet mjeseci, jer smatram da je 
riječ o nezakonitim računima 
– rekla je mr. sc. Rajković.

Spornih 2.587 kuna, koliki 
je iznos PDV-a obračunatog 
na zakupnine od siječnja do 
rujna, ne namjeravaju platiti 
ni drugi liječnici u primarnoj 
zdravstvenoj zaštiti. Potvrdila 
je to predsjednica županijske 
podružnice KoHOM-a dr. Zrin-
ka Huđek Leskovar.

- Za plaćanje računa ne po-
stoji nikakva pravna osnova. S 
Domom zdravlja ugovorili smo 
mjesečnu najamninu u iznosu 
od 1.250 kuna, što je sukladno 
naredbi ministra zdravstva. U 
našim ugovorima jasno piše 
da se iznos zakupnine može 
mijenjati jedino u slučaju da 
ministar donese novu nared-
bu, što se nije dogodilo. A 
nisu nam dostavljeni ni aneksi 
ugovora sa zakupninom uve-
ćanom za PDV – navela je dr. 

Huđek Leskovar.  

Oprečna tumačenja
Dom zdravlja Varaždinske 

županije je, kao i svi drugi do-
movi zdravlja, obveznik PDV-a 
postao 1. siječnja ove godine. 
Zašto su zakupcima ordinacija 
tek sada poslali račune u koji-
ma ih terete za PDV? – Iz Za-
kona o PDV-u i Pravilniku nije 
bilo jasno vidljivo je li zakup 
prostora ordinacija oporeziv – 
naveo je Crnković. U mišljenju 
Ministarstva zdravstva od 25. 
ožujka prošle godine navodi se 
da je zakup poslovnih prostora 
za obavljanje zdravstvene dje-

latnosti liječenja neporeziv. 
Županijski dom zdravlja na 
temelju toga nije slao račune 
za zakupnine i režije s obraču-
natim PDV-om. 

Međutim, u rujnu je objav-
ljeno mišljenje Ministarstva 
financija, koje nam je Crnković 
proslijedio. 

– Dom zdravlja obavezan 
je ispostaviti račun zakupcu, 
odnosno liječniku primarne 
zdravstvene zaštite s obra-
čunatim PDV-om s obzirom 
na to da je navedena usluga 
zakupa oporeziva, bilo da se 
radi o najmu po tržnoj cijeni ili 
o najmu po povlaštenoj cijeni 
koju propisuje ministar zdrav-
stva – piše u mišljenju.

Dr. Zrinka Huđek Leskovar 
pak ističe da liječnici nisu 
obveznici PDV-a, imaju ugo-
vorenu fiksnu zakupninu koju 
ministar zdravstva nije pro-
mijenio, a uz to nisu dobili 
nikakve anekse ugovora. 

U Domu zdravlja navode da su PDV 
obračunali sukladno mišljenju Ministar-
stva financija koje je stiglo u rujnu

Liječnici: Dom zdravlja poslao
nam je protuzakonite račune

doktori navode da 
nisu obveznici 

PDV-a, zakupnina 
je fiksna, a anekse 
ugovora nisu dobili
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DOZNAJEMO Doktore ogorčili računi u kojima im je retrogradno obračunat PDV 

Mr. sc. Svjetlana Rajković iz Donje Višnjice: Ne namjeravamo platiti račune 

Nakon što su potpisali 
ugovore o koncesiji s 
Varaždinskom župa-
nijom, 162 liječnika 
medicine i stomatolo-
gije dobila su rješenja 
Ministarstva zdravstva 
i socijalne skrbe na 
temelju kojih mogu 
obavljati zdravstve-
nu djelatnost putem 
koncesije. - Još jedino 
čekamo nove ugovore 
od HZZO-a – navodi 
dr. Zrinka Huđek Le-
skovar, predsjednica 
županijske podružnice 
KoHOM-a.
U Varaždinskoj županiji 
će kao koncesionari ra-
diti 78 timova za opću/
obiteljsku medicinu, 
71 tim za stomatološku 
zdravstvenu zaštitu, 
osam pedijatrijskih 
timova i pet ginekološ-
kih. Umjesto zakupnine 
koju su dosad plaćali 
Domu zdravlja, dosa-
dašnji „zakupci“ sada 
će Varaždinskoj župa-
niji mjesečno plaćati 
1.250 kuna koncesijske 
naknade, što je mak-
simalni iznos koji je 
odredio ministar zdrav-
stva.  Dr. Zrinka Huđek 
Leskovar upozorava da 
svi koncesionari nisu 
u jednakom položa-
ju. – Liječnici čije su 
ordinacije u prostorima 
u vlasništvu općina ili 
gradova morat će pla-
ćati koncesiju Županiji, 
a uz to još i zakupninu 
vlasniku prostora. Riječ 
je o 30-ak koncesio-
nara. Smatramo da je 
župan za njih mogao 
odrediti minimalnu 
koncesiju od jedne 
kune kako bismo svi 
bili u istom položaju 
– rekla je dr. Huđek 
Leskovar. 

Tko je još
zakinut?

KONCESIONARI

Nekad rupe u podu, danas k’o u Grazu
Kad je prije 16 godina 

počela raditi u Donjoj 
Višnjici, mr. sc. Svjetlana 
Rajković primala je paci-
jente u ordinaciji s rupa-
ma u linoleumu na podu, 
neoličenim zidovima i 
grijanjem na drva. Kada 
danas uđete u moderno 

uređenu ordinaciju, teš-
ko je vjerovati da riječ o 
istom prostoru. 

– Iako je riječ o ordinaciji 
Doma zdravlja, od 1998. 
godine sam kao zakupac 
polako sama uređivala 
prostor, za što sam podigla 
i kredit. Grad Lepoglava 

donirao je EKG uređaj, što 
je iznimno važno za moje 
pacijente koji do Varaždi-
na moraju putovati 40-ak 
minuta. Dom zdravlja, 
nažalost, nije pomogao 
iako je dužan brinuti se o 
vlastitom prostoru – kaže 
mr. Rajković. 


